
Spm. nr. S 1920

Til miljøministeren (10/2 03) af:

Anne Grete Holmsgaard (SF):

»Har ministeren haft kontakt med sin russiske kollega i forbindelse med planerne om at bygge nye atomkraftenheder i 

Rusland?«

Begrundelse

Ifølge Risø's Kernekraftstatus 2001 (april 2002) planlægger Rusland adskillige nye atomkraftenheder ved eksisterende 

atomkraftværker, heriblandt enheder som p.t. undersøges med henblik på støtte fra EU-landene i form af Euratomlån, jf. 

Kommissionens »non-paper« fra december 2002 (Miljø- og Planlægningsudvalget, alm. del - bilag 411). En udvidelse af 

kernekraften i Rusland vil både kunne påvirke atomkraftsikkerheden, el-produktionen og handelen med energi over 

grænserne.

Svar (17/2 03)

Miljøministeren (Hans Christian Schmidt):

Jeg kan oplyse, at jeg ikke har drøftet dette spørgsmål med min russiske kollega, miljø- og naturressourceminister Hr. 

Artjukhov. Kernekraft henhører i Rusland under ministeriet for atomenergi, Minatom. Jeg kan i øvrigt henholde mig til 

finansministerens tidligere svar her i Folketinget og på Europaudvalgets spørgsmål nr. 30 – 33. Det er regeringens 

holdning, at Euratom-lån fortsat primært skal bruges til at forbedre sikkerhed og effektivitet på atomkraftværkerne i de 

central- og østeuropæiske lande, således som det har været tilfældet siden rådsbeslutningen i 1994 om at udvide 

adgangen til lån til disse lande.

Jeg kan i øvrigt tilføje, at Kommissionen ved pressemeddelelse af 7. februar 2003 har oplyst, at i modsætning til, hvad 

der har været anført i pressen, har EU på nuværende tidspunkt ikke drøftelser om Euratom-lån til specifikke projekter, 

der kan bidrage til at finansiere færdiggørelse af russiske nukleare reaktorer.
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